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Mødereferat 
 

 Dato: 03. september 2020 

  

Mødeforum: 
 

LUU Struktør/brolægger 

Dato: 
 

03. september 2020 Tid: 08:30 – 10:30 

Sted: 
 

Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens, Lokale 230 

Mødeleder: 
 

Freddy Schiermer 

Deltagere: 
 

Freddy Schiermer, Henrik Lynggaard Christiansen, Peter Hjortdal Andersen, Jesper Christiansen 
 

Afbud: 
 

Jens Kirkegaard, Michael Rousing, Michael Haugaard, Sine Madsen, Charlotte List, Henrik 
Sørensen, John Hvass,  
 

Referent: 
 

Jannie Lund Sørensen 

 

 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af sidste referat 
2. Orientering ved formanden 
3. Orientering om efteruddannelse v/Peter Hjortdal Andersen 
4. Orientering fra skolen 
5. Evt. 
 
 

  
Ad 1) 
 
Referat godkendt 
 
Ad 2) 
 
Der afholdes svendeprøver i dag, der bliver 10 på anlæg, 4 på byg og 3 brolæggere. 
 
I forhold til efterslæb i forbindelse med Corona-nedlukningen er alt med undtagelse af en uge på hovedforløbet 
indhentet. Den resterende uge gennemføres efter planen i uge 44. De elever som fik udstedt et administrativt bevis, er 
blevet inviteret til officiel afslutning sammen med næste afsluttende hold. Ud af ti elever har en enkelt ytret ønske om at 
deltage i arrangementet.  
 
T-Jarle anlæg i Vejle og LH Anlæg i Bråskov er godkendt som nye læresteder 
 
Freddy Schiermer oplyste, at man inden for byggebranchen ikke har oplevet nogen umiddelbar virkning af Corona-
krisen, aktiviteterne har været som forventet.  
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Der er indsendt ansøgning om AUB midler på både struktør og brolægger, der er endnu ikke modtaget svar. 
 
Ad 3) 
 
Peter Hjortdal Andersen fortalte, at der i forbindelse med Corona-nedlukningen opstod forsinkelse på 
kloakmesteruddannelsen. Holdet er nu afsluttet med 42 deltagende til prøven, 41 elever bestod. 
 
Herefter fulgte en debat i forhold til at oprette en ajourføringsdag for branchen. Der var enighed om, at en 
ajourføringsdag er relevant, og at der vil være indhold nok til at fylde en hel dag for bygningsstruktørerne, mens der vil 
være indhold til en halv dag for anlægsstruktører og brolæggere. Bygningsstruktørerne skal bl.a. orienteres om 
forskalling, som også skal demonstreres for dem, hos anlægsstruktørerne og brolæggerne er fuger et af de emner, der 
skal behandles.   
 
GLS-A har forespurgt om efteruddannelse til brolæggerbranchen. Det blev aftalt, at der skal udbydes efteruddannelse 
fra uge 47 og frem, undervisningen foregår sammen med hovedforløbet. Der kan blive udfordringer i forhold til plads, 
men der arbejdes allerede nu på at få det planlagt.  
 
AMU uddannelsen ”Fra ufaglært til faglært” er i gang med at blive udviklet for struktør- og brolæggerfaget. Der bliver 
udarbejdet informationsmateriale, som bliver præsenteret på de virksomhedsbesøg, som bliver aflagt i forbindelse med 
VEU-projektet. Projektkonsulenten er pt. i gang med at booke besøg på relevante virksomheder.  
 
Ad 4) 
 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om STEM projektet, som kører på tværs af skoler i regionen. Digitalisering af 
uddannelserne er omdrejningspunktet, digital opmåling er tilføjet grundforløbets indhold. For struktørerne er det 
digitalisering f.eks. i forbindelse med nivellering og GPS styring på gravemaskinerne. De timer som underviserne bruger 
på udvikling af nye undervisningsmaterialer finansieres af projektet. Medfinansiering kommer i forbindelse med, at 
eleverne deltager i den nye undervisning. Udvalget er nu orienteret om, at der er sendt et brev ud til relevante 
virksomheder om underskrifter for deltagelse i projektet.  
 
Indtag august 2020: 

 GF1 TBT 129 fremmødte mod 117 sidste år 

 45 EUX mod 44 sidste år 

 4 FJO mod 7 sidste år 

 GF1 samlet 178 mod 168 sidste år 

 GF2 struktør 17 mod 11 sidste år 
 
Generelt er der fremgang på alle uddannelser i byggeri hvilke viser at der er god aktivitet i byggeriet pt. 
 
Specielt på struktør har der været stor fremgang den senere tid. Jesper Christiansen pointerer, at det er vigtigt, at man i 
dagligdagen fremhæver elevens potentialer i stedet for kun at påpege evt. fejl. Gruppen har et godt teamwork og har 
fælles forståelse af, hvordan man giver eleverne den bedst mulige undervisningsdag.  
 
Herefter fulgte en debat om nogle virksomheders manglende indtag af elever ved store projekter, samt manglende 
interesse for at tegne overenskomst.  
 
Henrik Lynggaard Christiansen fremviste tegninger over den nye struktørhal. 
 
Ad 5) 
Intet 


